
P R O T O K Ó Ł Nr 1/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego 
odbytego w dniu 1 marca 2021 r. 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 8:00, a zakończono o godz. 11:30. 
Posiedzeniu przewodniczył Pan Tomasz Michałuszko- Przewodniczący Komisji. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy, 
2. Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy, 
3. Pan Maria Sak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli, 
4. Pani Elżbieta Kuźma - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szewni Górnej, 
5. Pracownik Urzędu Gminy - Anna Romaszko. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja w zakresie kultury fizycznej i sportu oraz rozwoju kultury /w gminie i szkołach/. 

4. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani za rok 2020. 

5. Sprawy różne. 

6. Sporządzenie protokółu z posiedzenia. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad.l. Otwarcia posiedzenia dokonał przewodniczący Komisji- Pan Tomasz Michałuszko, 

który na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 5 członków Komisji obecnych jest 

5, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad, 

(lista obecności Zał. nr 1) 

Ad. 2. Proponowany porządek posiedzenia w głosowaniu jawnym przyjęto jednogłośnie. 

(za 5 przeciw 0 wstrzymał się 0) 

Ad.3. Pani Anna Romaszko- pracownik Urzędu Gminy Adamów przedstawiła sprawozdanie 

z wykonanych i planowanych, wydarzeń sportowych oraz działalności kulturalnej 

na terenie Gminy Adamów w 2020 r. Pani Romaszko omówiła osiągnięcia sportowe 

młodzieży szkolnej oraz mieszkańców sołectw gminy na lokalnych 

i ogólnokrajowych zawodach sportowych, podkreślając, iż pandemia COYID-19 
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uniemożliwił organizację z wielu planowanych wcześniej wydarzeń. 
Pani Elżbieta Kuźma i Maria Sak- Dyrektorzy Szkół Podstawowych przedstawiły rozwój 
działalność sportowej i kulturalnej w swoich placówkach oświatowych. 

Ad. 4 Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani za rok 2020 przedstawiła 
Pani Anna Romaszko. (Zał. nr 2) 

Ad. 5 Pan Tomasz Michałuszko- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Porządku Publicznego odczytał pisma, które wpłynęły do tutejszego Urzędu 
Gminy w ostatnim czasie: 

• Pismo Przekazane przez Starostę Zamojskiego, dotyczące dotacji na rzecz Parafii 
Rzymskokatolickiej pod wezwaniem Św. Andrzeja Boboli w Kosobudach. 

• Pismo w sprawie zakupu działki stanowiącej własnością Gminy Adamów. 

• Pismo Przekazane przez Starostę Zamojskiego od Prezesa Unii Szefów Firm 
Zamojszczyzny w sprawie pomocy miejscowym przedsiębiorcom. 

• Pismo przesłane przez Ruch Polska 2050 w sprawie pomocy przedsiębiorcom. 

• Pismo od OSP Bondyrz w sprawie dotacji na rzecz dofinansowania nowego samochodu 
strażackiego. 
Pan Wójt Gminy Adamów poprosił Komisję o dyskusję nad sprawami dotyczącymi 
finansowania placówek oświatowych. 
Przewodniczący oraz członkowie Komisji wyrazili chęć podjęcia dyskusji. 
Pan Wójt przedstawił aktualne dane związane z kosztami finansowania oświaty. Zaznaczył, 

że do szkół uczęszcza coraz mniej dzieci, a w związku z tym, do budżetu 

gminy wpływa niska subwencja. Z tych też względów należy podjąć kroki, które 
ograniczą wydatki na oświatę. Po przeanalizowaniu sytuacji Pan Wójt zaproponował 
szukanie oszczędności przede wszystkim poprzez reorganizację szkolnych kuchni. 
Przerzucenie na przewoźnika obowiązku opieki nad dziećmi przy dowozie ze szkół 
w ocenie Wójta również skutkowałyby oszczędnościami. Pan Wójt zaproponował 
dyrektorom szkół przeanalizowanie ilość etatów obsługi w szkołach, a ponadto wskazał, 
że duże koszty generują także absencje nauczycielskie. 
Pan Wójt zaproponował trzy możliwości rozwiązania tego problemu. 

1. Przeniesienie pracowników szkolnych kuchni do Centrum Integracji Społecznej w Jacni. 
2. Dyrektorzy szkół zredukują etaty, 
3. Pozostanie przy obecnym systemie dożywiania. 
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Pan Wójt wskazał, że przy pierwszym wariancie pracownicy nie stracą etatów 
oraz zachowają obecnie przysługujące im świadczenia. Zmieni się tylko pracodawca 
i miejsce pracy. W tej sytuacji wzrosną ceny obiadów jednakże gmina zaoszczędzi 
ok. 300 tys. złotych rocznie. 
Pani Elżbieta Kuźma- Dyrektor Szkoły w Szewni Górnej wyraziła obawy, że w sytuacji 
przenosin kuchni, jedzenie może nie być świeże, a rodzice zostaną obciążeni 
dodatkowymi kosztami. 
Pani Maria Sak- Dyrektor Szkoły w Suchowoli stwierdziła, że jej odczucia są podobne, 
dodała także, że większe koszty mogą spowodować, iż niektóre dzieci będą w szkole 
zwyczajnie głodne. 
Pan Wójt stwierdził, że w takiej sytuacji rodzice mogą skorzystać z dofinansowania 
dożywiania dotowanego w wysokości 80% przez Wojewodę i 20% przez Gminę. 
Następnie Pani Skarbnik przedstawiła sprawozdanie Pana Kierownika CIS w Jacni 
dotyczące generowanych kosztów przez tę jednostkę organizacyjną. Reasumując, Pani 
Skarbnik stwierdziła, że zgodnie ze sprawozdaniem, CIS w dobie pandemii przynosi zyski. 
Następnym problemem nad którym się pochylono, była budowa baneru reklamowego 
w miejscowości Jacna. Komisja jednogłośnie przychyliła się do propozycji jego budowy. 
Pani Maria Sak- Dyrektor Szkoły w Suchowoli zaapelowała o uszczelnienie dachu na sali 
sportowej, wymianę pieca c.o. oraz naprawę parkingu. 
Pani Elżbieta Kuźma- Dyrektor Szkoły w Szewni Górnej prosiła o naprawę kanalizacji. 
Pan Wójt wskazał, że radni wraz z dyrektorami muszą wspólnie poszukać rozwiązania 
problemu wysokich kosztów funkcjonowania szkół. 

Pani Dyrektor Maria Sak wskazała, że placówki oświatowe takie jak szkoły 
są specyficzne i nie można na nie patrzeć przez pryzmat finansów. Przez szkołę inwestuje 
się w człowieka, natomiast absencje nauczycielskie wynikają ze zdarzeń losowych. 
Po długiej dyskusji Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 
Publicznego jednogłośnie wypracowała opinię, aby na najbliższej sesji Rady Gminy 
Adamów dyrektorzy Szkół Podstawowych przygotowali plan oszczędności etatowych wśród 
swoich pracowników. W przypadku gdy nie uda się ograniczyć kosztów ww. sposób 
Komisja rekomenduje przeniesienie pracowników szkolnych kuchni do Centrum Integracji 
Społecznej w Jacni pod warunkiem zapewnienia tym osobom zatrudnienia 
wraz z przysługującymi im świadczeniami. 

Ad.6,7. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

3 



Podpisy Komisji 
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